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Ambasadorul Federației Ruse la București, Oleg Malginov, afirmă, într-un interviu
acordat Agerpres, că a avut discuții sincere cu autoritățile române pe tema scutului
antirachetă, adăugând, însă, că speră ca oficialii care spun că sistemul de la Deveselu
este doar defensiv cred acest lucru, întrucât Moscova are o opinie diferită.

  

”Avem o abordare diferită a acestei chestiuni față de București. Vedeți, eu am auzit de multe ori
și noi am auzit de multe ori că e un sistem pur defensiv. Bine, să spunem că așa e. Dar, acum
40 de ani, politicienii și planificatorii militari ai timpului și-au dat seama că e o legătură puternică
între armele defensive și cele ofensive. Și au fost încheiate două tratate între Uniunea Sovietică
și Statele Unite. Unul se referă la limitarea rachetelor ofensive, strategice și celălalt, partea sa
inalienabilă, adică sunt absolut interconectate, legat de apărarea antirachetă. Această legătură
a fost stabilită, s-a căzut de acord asupra ei. Mai târziu, această legătură a fost distrusă de
decizia Washingtonului de a ieși din tratatul asupra apărării antirachetă și de a dezvolta aceste
așa-zise scuturi antirachetă. Cu privire la armamentele strategice, nu se poate spune că o armă
este doar defensivă, iar alta doar ofensivă. Când vorbim despre strategie, despre componentele
echilibrului forțelor militare, vorbim de potențialul militar. Aș spune că nu este vorba de forțe, ci
de potențial, iar apărarea antirachetă face parte din potențial, care include totul, atât partea
ofensivă, cât și cea defensivă. Prin urmare, în ceea ce ne privește, considerăm asta ca fiind o
provocare și o amenințare, pentru că potențialul militar al țărilor e crescut în detrimentul
potențialului Federației Ruse. Acordurile pentru reducerea rachetelor nucleare și pentru
dezarmare au fost bazate pe prezumția că potențialul nostru militar e mai mult sau mai puțin
echilibrat și egal și scăderea potențialului se făcea simultan, în paralel. Când o parte creează un
scut antirachetă, potențialul acesteia crește, iar potențialul celeilalte părți se reduce.

  

Deci aceasta este discrepanța. Am discutat acest lucru. Sper că autoritățile, oficialii, care spun
că acest sistem e doar defensiv, cred asta, dar noi avem o părere diferită. Mă aflu aici să expun
și acest punct de vedere autorităților, să spun că noi nu suntem de acord cu acest lucru. Am
propus discuții pe marginea acestui subiect. Acum trei ani, a avut loc o conferință mare la
Moscova, cu specialiști care se ocupă de sisteme antirachetă, de rachete, de toate aceste
lucruri. Au participat și mulți specialiști și militari din numeroase țări. Vom organiza această
conferință și în acest an.”

  

În interviu, diplomatul rus mai vorbește despre situația din Ucraina, despre Transnistria și
Republica Moldova, dar și despre relația politică dintre România și Federația Rusă la ora
actuală.
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De asemenea, un alt subiect adus în discuția cu ambasadorul rus vizează șansele României de
a atinge independența energetică.

    

 2 / 2


